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RG - 0002.P.IV.2015 

 

 

P R O T O K Ó Ł NR IV/ 2015 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 29 stycznia 2015 r. 

 

Punkt 1. 

Otwarcie Sesji. 

Punkt 2. 

Stwierdzenie quorum. 

Punkt 3. 

Przyjęcie porządku obrad. 

Punkt 4. 

Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

Punkt 5. 

Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 6. 

Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 7. 

Przyjęcie uchwały w sprawie Planów Pracy Komisji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą                     

na rok 2015. 

Punkt 8. 

Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2015-2018. 

Punkt 9. 

Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej. 

Punkt 10. 

Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii                          

o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy. 

Punkt 11. 

Odczytanie opinii Komisji Rady Gminy. 

Punkt 12. 

Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji Rady oraz 

opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej.(Stanowisko to 

zawiera również ewentualne autopoprawki do projektu uchwały budżetowej). 

Punkt 13. 

Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i wniesionymi autopoprawkami. 

Punkt 14. 

Głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta. 

Punkt 15. 

Głosowanie wniosków Komisji Rady Gminy nieuwzględnionych przez Wójta                                  

w autopoprawce. 

Punkt 16. 

Przyjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015-2018. 

Punkt 17. 

Przyjęcie uchwały w sprawie budżetu na 2015 r. 

Punkt 18. 

Interpelacje Radnych. 

Punkt 19. 
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Wolne głosy i wnioski. 

Punkt 20. 

Zamknięcie sesji. 

 

Ad 1) Otwarcie Sesji. 

 Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 15
00

 otworzył IV Sesję Rady 

Gminy i powitał Radnych, Sołtysów oraz zaproszonych gości. 

 

Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

 Przewodniczący Rady pan Waldemar Tomaszewski informował, że ustawowy skład 

wynosi 15 Radnych obecnych jest 13 Radnych w związku z powyższym podjęte uchwały 

będą prawomocne. 

 

Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że porządek posiedzenia Radni otrzymali 

zgodnie ze statutem - 14 dni przed posiedzeniem. W związku brakiem pytań Przewodniczący 

zaproponował głosowanie za przyjęciem obrad. 

Za przyjęciem obrad opowiedziało się 13 Radnych „za”, 0 głosów przeciwnych,                               

0 wstrzymujących. 

 

Ad 4) Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

 Przewodniczący poinformował, że protokół z III Sesji tradycyjnie zamieszczony był 

na stronie internetowej Urzędu, Przewodniczący poprosił o ewentualne uwagi do protokołu. 

W związku  z brakiem uwag pan Tomaszewski zaproponował głosowanie. Protokół z III Sesji 

- został przyjęty 13 głosami „za”, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

 

Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

 Przewodniczący poinformował, że od ostatniej sesji czyli od 30 grudnia czas był 

bardziej intensywny, jednakże zainteresowanie na dyżurach było znikome. Czas poświęcony 

na dyżurach obejmował kilka spraw tzn. przygotowanie porządku obrad dzisiejszej sesji, 

opracowanie planu pracy rady na podstawie planów pracy poszczególnych komisji.                      

Plan pracy Rady to nic innego jak tematyka zagadnień jakie będą poruszane na kolejnych 

posiedzeniach w ciągu roku. 

Ponadto Przewodniczący zajął się pismem, które spłynęło na ręce Radnych w dniu 24 grudnia 

2014 roku od mieszkańca Nowego Miasta pana Pawła Marciniaka. Przewodniczący 

informował, że mieszkaniec poruszał 3 sprawy z czego Przewodniczący zajął się sprawą 

nielegalnego wysypiska między ulicą Polna a Zamkową.  Dnia 12 stycznia Przewodniczący 

udał się w to miejsce, obejrzał to składowisko śmieci, następnie sprawdził kto jest 

właścicielem tego terenu, na drugi dzień udało się właściciela zastać i okazało się, że składuje 

gruz i ziemię, aby podwyższy swoją nieruchomość. Ponadto na dyżurze analizowano 

oświadczenia majątkowe Radnych oraz  pojawił się kierownik rewiru dzielnicowych pan 

Pawlak w celu złożenia informacji jak będzie funkcjonował posterunek policji w Nowym 

Mieście.                    

Poza tym Przewodniczący otrzymał wiele zaproszeń na imprezy, zebrania, m. in. 9 stycznia 

gdzie odbyło się zebranie sołeckie wsi Klęka. Rada sołecka analizowała realizację 

tegorocznego funduszu sołeckiego. Kolejno Przewodniczący uczestniczył w imprezie z okazji 

Dnia Babci i Dziadka w Chromcu oraz na zebraniach Związku Gminnego Ochotniczych 

Straży Pożarnych w dniu 19 stycznia, gdzie podsumowano działalność OSP w naszej gminie. 

Przewodniczący uczestniczył także w szkoleniu dotyczącym praw i obowiązków radnego, 

które organizowane było w dniu 15 stycznia przez Wspólnotę.   



3 

 

 

Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

 Wójt pan Aleksander Podemski informował, że w swoim wystąpieniu chciałby zając 

się głównie budżetem, gdyż jest to najważniejszy punkt dzisiejszych obrad. Budżet był 

szczegółowo omawiany na komisji oraz autopoprawki które się w nim  znalazły, obejmowały 

one głównie spłaty pożyczek, które miały by zaciągnięte w zeszłym roku, gdyż sytuacja była 

na tyle dobra, że nie było takiej konieczności. W autopoprawkach zaplanowano zwiększenie 

na bezdomność, zwiększenie kwot na promocję, również dotacje na ratowanie zabytków, 

dodatkowe wydatki związane z awarią kotła centralnego ogrzewania w szkole w Klęce. 

Przyszłoroczny budżet' 2015 rozpoczyna się bez zadłużenia, jest szereg przedsięwzięć, mowa 

tu o przedsięwzięciach drogowych w Nowym Mieście, w Chociczy, w Boguszynie, chodniki 

w Nowym Mieście, ale także przedsięwzięcia związane z funduszem sołeckim m. in.                        

w Skoraczewie, w Dębnie. Jest także pomoc dla powiatu  średzkiego na modernizację drogi 

powiatowej Nowe Miasto – Komorze, jest to ważna i niezwykle konieczna inwestycja.                        

Są też pieniądze na poszerzenie sieci kanalizacyjnej, wodociągowej, na oczyszczalnie 

przydomowe, na spółki wodne, na objecie kolejnego pakietu akcji udziałów w spółce ZGO                

w Jarocinie. Jest też kwestia rekultywacji składowiska w Elżbietowie, co w tym roku będzie 

realizowane. W tym roku nie ma żadnych podwyżek podatków, ani odpłatności za odpady, 

jest podwyżka jeżeli chodzi o wodę i ścieki, ale w tej kwestii rozmowa będzie na kolejnej 

komisji, gdyż nowe taryfy wchodzą od 1 kwietnia, podnoszą się również czynsze, co nie ma 

nic wspólnego ze wskaźnikiem inflacji, a z koniecznością inwestycji. O szczegółach opowie 

pani Skarbnik i odpowie na pytania. Za miesiąc, może dwa będą kolejne zmiany w budżecie              

i wtedy  na temat infrastruktury wodnościekowej będą podejmowane rozmowy.   

 

Ad 7) Przyjęcie uchwały w sprawie Planów Pracy Komisji Rady Gminy Nowe Miasto 

nad Wartą na rok 2015. 

 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady, 

informując, że jak było wcześniej mówione plany pracy zostały dostarczone przez 

Przewodniczących poszczególnych komisji do dnia 10 stycznia do biura rady, na podstawie 

ich została przygotowana uchwała, oraz plan pracy Rady na cały rok. Plany zostały omówione 

na posiedzeniu wspólnym komisji w dniu 22 stycznia br., wprowadzono w plany kilka zmian. 

Mianowicie komisja oświaty proponowała, aby objazd szkół zaplanować na wrzesień, 

następnie druga zmiana dotyczyła również komisji wyjazdowej komisja finansowo-

gospodarcza zaplanowała komisje wyjazdową na miesiąc marzec (dot. realizacji inwestycji 

gminnych), a komisja rolnictwa planowała  wyjazdowa w maju- objazdu hydroforni.                          

W związku z powyższym komisje zaplanowały połączyć te dwa wyjazdy w jeden w miesiącu 

maju. Poza tym komisja oświaty zaplanowała objazd Placówek Opiekuńczych i Domu dla 

Bezdomnych. W związku z brakiem  pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania.                            

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących. 

 Uchwała Nr IV/13/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 29 stycznia 2015 

r., stanowi załącznik do protokołu. 

 Przewodniczący poinformował, że pan Wójt ma obowiązek złożyć na ręce 

Przewodniczącego oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej do dnia 15 listopada projekty 

uchwały dotyczące WPF-u i budżet , co zostało wykonane, jednakże w tym roku w związku               

z wyborami był wyjątek i Rada nowej kadencji otrzymała budżet na I Sesji w dniu 1 grudnia. 

Projekty wpłynęły do Regionalnej Izby Obrachunkowej, Izba zapoznała się z tymi projektami, 

w dniu 17 grudnia wydała opinie, do urzędu wpłynęły w dniu 24 grudnia.    

Przed odczytanie opinii Przewodniczący poprosił panią Elżbietę Mnich Skarbnika Gminy                  

o omówienie jednego i drugiego projektu czyli WPF na lata 2015-2018, oraz budżetu na 2015 
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rok, a kolejno Przewodniczący odczyta opinię.  

 Pani Elżbieta Mnich informowała, że projekt przygotowywany był w miesiącu 

listopadzie, gdyż do 15 listopada projekt musiał być złożony radzie oraz Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej. Przygotowując projekt było brane pod uwagę wykonanie dochodów                        

i wydatków na koniec września 2014 roku, w związku z czym przygotowując Wieloletnią 

Prognozę Finansową na lata 2015- 2018 należało wziąć pod uwagę, że w budżecie był 

zaplanowany kredyt długoterminowy i ten kredyt był zaplanowany w kwocie 929 746, 85 zł. 

Na koniec września spłata tego kredytu była planowana na lata 2015- 2017, dlatego                            

w projekcie zostało to uwzględnione. Ponieważ przy planowaniu budżetu  dochody nie 

pokrywały wydatków należało zaplanować zaciągnięcie kredytu długoterminowego, kredyt 

ten planowany był w WPF, że na koniec 2015 roku będzie to dług w kwocie ponad                             

1 333 000, 00 zł i będzie on spłacany w 2015 roku, 2016 i 2017 roku po 350 000, 00 zł                   

a w 2018 ponad 443 000, 00 zł. Kredyt był zaplanowany z tego względu, że nie można było 

zaplanować nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych, ponieważ była ona wprowadzona na etapie 

planowania budżetu  na rok 2014 w całości i w momencie robienia projektu nie wiadomym 

było jak się zachowa budżet na koniec roku, dlatego nie wolno planowa żadnych środków 

wolnych, ani środków z nadwyżki. Można było zaplanować w przychodach to co było pewne, 

a więc były to spłaty dwóch pożyczek jakie były udzielone w 2014 roku na realizacje projektu, 

które realizowało OSP w Klęce,  oraz Biblioteka w Nowym Mieście. Ponieważ terminy 

złożenia wniosku o płatność były pod koniec miesiąca, dlatego umowy były aneksowane                

w 2014 roku przewidując, że spłata będzie w 2015 roku, kiedy te jednostki otrzymają środki 

od Marszałka. 

Jeżeli chodzi o finansowanie wydatków które były uwzględnione w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej  jako przedsięwzięcia,  tzn. wykazujemy tam tylko te zadania, które są                              

zadaniami bieżącymi i majątkowymi, których realizacja nie kończy się w jednym roku. 

Dlatego w przedsięwzięciach WPF-ej zostało zaplanowane zadanie Comenius, który ZS                     

w Klęce realizuje od 2013 roku i ma się zakończyć w 2015 roku. Natomiast w wydatkach 

majątkowych było zaplanowane przedsięwzięcie pn. budowa ulic w Chociczy, była też 

rekultywacja wysypiska śmieci w Elżbietowie, oraz dokapitalizowanie spółki ZGO w zamian 

z udziały w spółce, ponieważ  to przedsięwzięcie jest realizowane od 2013 roku  i zakończy 

się w 2015 roku. Są to najważniejsze założenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, która 

została sporządzona na lata 2015- 2018, gdyż zgodnie z zapisami ustawy o finansach jest 

zapisane, że robi się to na rok budżetowy plus trzy lata  następne, albo jeżeli gmina jest 

zadłużona to tak długo jak jest spłacany dług gminy. 

Jeżeli chodzi o budżet, który się integruje z WPF-wą to przy planowaniu budżetu oraz 

uchwalaniu budżetu na kolejny rok zawsze należy wyjść od Wieloletniej Prognozy 

Finansowej, bo ona nam kształtuje środki w danym roku, a później można robić budżet. 

Natomiast w ciągu roku zgodnie z zapisami ustawy robimy na odwrót najpierw zmiany                    

w budżecie, a później w WPF-ej. Planując budżet na 2015 rok, przyjęte zostały dochody 

zgodnie ze szczegółowymi wyliczeniami jakie można dokonać na koniec września, tzn.                               

na koniec września gmina ma obowiązek robienia sprawozdań kwartalnych, szczegółowych,    

z tego względu wiadomo jakie są dochody. Brane było pod uwagę i załączone jako materiał 

informacyjny, kiedy był robiony projekt, wyliczenie szczegółowe dochodów (co jest zgodne       

z uchwałą rady), brane są pod uwagę dochody wykonane na koniec września jest to dzielone 

przez 9 miesięcy razy dwanaście, razy wskaźnik wzrostu. Różnica jest tylko jeżeli są środki, 

które gmina otrzymuje z zewnątrz. W projekcie zostały uwzględnione tylko dotacje zgodnie                   

z  pismami dysponentów, którzy dają gminie środki. Podatek dochodowy i subwencja zostały 

zaplanowane zgodnie z pismem Ministerstwa Finansów, pozostałe dochody były wyliczone   

w ten sposób, że  w niektórych przypadkach były one na poziomie roku 2014,a więc nie były 

zawyżane, natomiast przy opłatach za wodę, ścieki, czynsze,  opłaty za śmieci była brana pod 
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uwag ewidencja, tak samo w przypadku podatków, ewidencje jaką gmina posiada i to było                 

w oparciu o ile wzrosną ceny opłat na rok 2015. ponieważ budżet się nie domykał, były 

większe wydatki niż dochody, pomimo że wydatki bieżące były planowane ze wskaźnikiem 

wzrostu inflacyjnym tj. 101,2 %, natomiast przy planowaniu płac została przyjęta zasada,               

że nie będzie podwyżek wynagrodzeń,  w projekcie zostały uwzględnione podwyżki dla 

obsługi i placówek oświatowych (po rozmowach ze Związkami Zawodowymi), jeżeli chodzi 

o fundusz świadczeń socjalnych to fundusz ten został zaplanowany i od 3 lat nie rośnie, tak            

w oświacie jak i w Urzędzie, po prostu jest to zamrożone. Jeżeli chodzi o wszystkich 

pracowników zatrudnionych w jednostkach gminnych  to jest ponad 249 etatów, na to są 

planowane wynagrodzenia osobowe na kwotę  10 180 547, 00 zł. Planowana jest też dotacja 

dla Przedszkola w Nowym Mieście, zaplanowano też kwotę 1 427 755, 56 zł dla sektora 

jednostek publicznych, wynikało to z zaciągniętych zobowiązań, porozumień. W 2014 roku 

doszło do porozumienia w sprawie transportu zbiorowego, który dofinansowujemy, na to jest 

zabezpieczona kwota 120 000, 00 zł. Są też środki na przebudowę drogi Komorze- Nowe 

Miasto 534  867, 16 zł. Planowane są też dotacje dla gmin, zwykle są to gminy ościenne, do 

których uczęszczają dzieci z terenu gminy Nowe Miasto a uczęszczaj ą do szkół i przedszkoli 

w innych gminach tj. zabezpieczona kwota 20 000, 00 zł. Gmina Jarocin w związku                         

z podpisanym porozumieniem międzygminnym otrzymuje dotację 917, 90 zł w związku ze 

zorganizowanym systemem gospodarki odpadami porozumienie 17 gmin, jest to 0, 20 zł od 

jednego mieszkańca na rok.  Gminny Ośrodek Kultury otrzymał dotacje w wysokości 391 800, 

00 zł. Gminna Biblioteka Publiczna otrzymała dotację w wysokości 340 170, 00 zł. Były też 

zaplanowane dotacje dla jednostek spoza sektora finansów publicznych w kwocie 779 514, 00 

zł. Planowano 15  000, 00 zł na meliorację, czyli na rzecz Spółek Wodnych.                                    

Na dofinansowanie przydomowych oczyszczalni ścieków zaplanowano 129 000, 00 zł gdzie 

każdy ubiegający otrzymuje kwotę 3 000, 00 zł. Dla Przedszkola Stokrotka 605 514, 00 zł, dla 

organizacji pożytku publicznego  30 000, 00 zł, w sporcie. Zgodnie z ustawa należało 

zaplanować rezerwy, czyli rezerwa ogólna na nieprzewidziane wydatki, ma by planowana, ale 

nie więcej niż 1% planowanych wydatków, gmina zaplanowała 41 000, 00 zł, co wynosi 0, 

14 %.  Można też planować rezerwy celowe, na zarządzanie kryzysowe, należy dodać, ze 

rezerwy te nigdy nie są rozwiązywane, jednego roku tylko miało to miejsce ze względu na 

powódź. W rezerwach planowano także  15 000, 00 zł na przeciwdziałanie bezdomności. 

Zaplanowano tez na rozbudowę wodociągów gminnych 50 000, 00 zł, na sieć wodociągowa 

w Skoraczewie 100 000, 00 zł, rozbudowa gminnej sieci kanalizacyjnej 50 000, 00 zł, dotacja 

dla powiatu na przebudowę drogi Komorze-Nowe Miasto 534 867, 16 zł, po 100 000, 00 zł 

zostało zaplanowane na przebudowę ulicy Kościelnej w Nowym Mieście, oraz ulicy 

Świerkowej w Nowym Mieście.  200 000, 00 zł na budowę ulic w Chociczy, 300 000, 00 zł 

na ulice Kilińskiego w Nowym Mieście, 200 000, 00 zł na Leśną w Boguszynie. Były tez 

planowane wydatki inwestycyjne przez sołectwa, w miejscowości Dębno na budowę 

chodnika, budowa chodnika w Klęce oraz Skoraczew również budowa chodnika. 

Zaplanowano również 15 000, 00 zł na zakup sprzętu komputerowego dla urzędu, na 

dofinansowanie oczyszczalni ścieków 129 000, 00 zł, na dofinansowanie ZGO na objęcie 

udziałów 540 050, 00 zł, oraz rekultywacja wysypiska  w Elżbietowie 246 000,00 zł. 

Jeżeli chodzi o projekty unijne, które zostały zaplanowane na 2015 rok, był tylko 

zaplanowany projekt Comenius, ponieważ nie było jeszcze konkursów. 

Corocznie sołectwa otrzymują środki do realizacji funduszu sołeckiego, odbyła się cała 

procedura przyznania  i wyszła kwota 325 401, 29 zł.    

Jeżeli chodzi o środki które wynikają z ustawy o ochronie środowiska, to są zaplanowane                

w załączniku i mogą one pójść tylko na zadania związane z ochrona środowiska i pójdzie                   

to na wymianę sieci w Skoraczewie.    

 Przewodniczący podziękował pani Skarbnik po czym poinformował, że projekty 
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trafiły do Regionalnej Izby Obrachunkowej i Izba wydała pozytywne opinie na ich temat.                                                                                                                  

Ad 8) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2015-2018. 

 Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                             

SO-0957/56/10/2014 z dnia 17 grudnia 2014 w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015-2018 Gminy Nowe Miasto n. Wartą odczytał 

Przewodniczący Rady pan Waldemar Tomaszewski. 

Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    

 

Ad 9) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej. 

 Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                             

SO-0957/56/10/2014 z dnia 17 grudnia 2014 w sprawie wyrażenia opinii o projekcie budżetu 

Gminy Nowe Miasto n. Wartą odczytał Przewodniczący Rady pan Waldemar Tomaszewski. 

Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   

 

Ad 10) Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia 

opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy. 

 Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                     

SO- 0951/76/D/10/Ln/2014 z dnia 17 grudnia 2014 w sprawie wyrażenia opinii  o możliwości 

sfinansowania deficytu budżetu Gminy odczytał Przewodniczący Rady pan Waldemar 

Tomaszewski. 

Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

  

Ad 11) Odczytanie opinii Komisji Rady Gminy. 

 Opinię Komisji odczytała Przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej pani 

Zofia Kędziora w treści jak niżej: Projekt budżetu został doręczony Radnym 1 grudnia 2014 

roku. Celem omówienia budżetu odbyło się jedno posiedzenie wspólne komisji – dnia                              

22 stycznia 2015 r.  

W posiedzeniu udział brały połączone Komisje:  

1. Komisja Rewizyjna, 

2. Komisja Finansowo- Gospodarcza, 

3. Komisja Oświaty, Kultury i Zdrowia, 

4. Komisja Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Porządku Publicznego. 

Pani Elżbieta Mnich - Skarbnik Gminy oraz Pan Aleksander Podemski - Wójt Gminy 

na posiedzeniu dnia 22 stycznia 2015 r. szczegółowo omówili przygotowany projekt budżety. 

Przedstawiono radnym: 

-  plan dochodów budżetu Gminy na 2015 rok,  

-  plan wydatków budżetu Gminy na 2015 rok, 

-   dochody związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 

 zleconych Gminie odrębnymi ustawami w 2015 roku, 

-  wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 

 zleconych Gminie odrębnymi ustawami w 2015 roku, 

-  dochody budżetu państwa związane z realizacją zadań zleconych jednostkom  

 samorządu terytorialnego w 2015 roku, 

-  dochody z tytułu dotacji celowych z budżetu państwa na realizację własnych zadań 

 Gminy, 

-  wydatki związane z realizacją własnych zadań bieżących finansowanych z dotacji  

 celowych z budżetu państwa w 2015 roku, 
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- dochody i wydatki w 2015 roku w zakresie zadań realizowanych w drodze umów lub 

 porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego, 

-  przychody i rozchody Gminy w 2015 roku, 

-  zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu Gminy w 2015 roku 

 jednostkom sektora finansów publicznych i jednostkom spoza sektora finansów   

 publicznych, 

-  dochody z wpływów z tytułu opłat i kar, o których mowa w art. 402 ust.4-6 ustawy 

 Prawo ochrony środowiska oraz finansowane nimi wydatki na zadania z zakresu 

 ochrony środowiska, 

-  zestawienia wydatków z podziałem kwot oraz określeniem przedsięwzięć do realizacji 

 dla poszczególnych sołectw na 2015 rok, 

- wydatki na programy i projekty realizowane ze środków z budżetu Unii Europejskiej 

 oraz niepodlegających zwrotowi środków z pomocy udzielanej przez państwa 

 członkowskie Europejskiego Porozumienia o Wolnym Handlu (EFTA), a także innych 

 środków pochodzących ze źródeł zagranicznych, niepodlegających zwrotowi, 

- wydatki majątkowe Gminy Nowe Miasto nad Wartą na 2015 rok. 

 Ponadto Pani Skarbnik przedstawiła Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Nowe 

Miasto nad Wartą na lata 2015-2018. 

Po analizie projektu budżetu na 2015 rok oraz Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 

2015-2018 odbyła się dyskusja nad projektem budżetu oraz przedstawionymi autopoprawka-

mi. 

Komisje Rady Gminy:  

1. Komisja Rewizyjna, 

2. Komisja Finansowo- Gospodarcza, 

3. Komisja Oświaty, Kultury i Zdrowia, 

4. Komisja Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Porządku Publicznego. 

stwierdzają na podstawie przedłożonego projektu budżetu na 2015 rok oraz Opinii Regional-

nej Izby Obrachunkowej, że projekt budżetu Gminy Nowe Miasto nad Wartą na 2015 rok 

został przygotowany zgodnie z wymogami prawa. W związku z powyższym komisje pozy-

tywnie opiniują projekt budżetu na 2015 rok oraz Plan Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2015-2018. 

 

Ad 12) Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji 

Rady oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej. 

(Stanowisko to zawiera również ewentualne autopoprawki do projektu uchwały 

budżetowej). 

 Pani Elżbieta Mnich informowała, że zaczynając od Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Regionalna Izba Obrachunkowa zarzuciła, że w załączniku przedsięwzięć 

wykazane zostały kwoty, które określały limit zobowiązań, a więc wykazano to co było na 

lata następne, oraz niewykonane wydatki w momencie robienia projektu. Tzn. jeżeli był plan 

na 2014 rok, natomiast na 30 września była tylko część wykonana a tą część niewykonaną 

doliczano do limitu zobowiązań, tak jak to się robi w ciągu roku, natomiast na początku roku 

Izba wskazała, że należy  przyjąć, że to co jest zaplanowane w roku to należy przyjąć, że plan 

będzie w 100 % wykonany. I tylko wykazujemy w limicie zobowiązań to co jest planowane 

na lata następne. Rada otrzymała załącznik przedsięwzięć gdzie zostało skorygowane to co 

Izba zarzuciła, była to rozbudowa gminnej sieci, gdzie limit wykazano na 50 000, 00 zł, jeżeli 

chodzi o rekultywacje odpadów wykazano kwoty 597 070, 36 zł i kwota ta składa się z dwóch 

limitów, które są planowane na lata 2015- 2016. Na budowę ulic w Chociczy limit 

zobowiązań 200 000, 00 zł a więc tyle ile jest na 2015 rok, natomiast jeżeli chodzi                           

o Comeniusa, wskazano aby zrobi 16 840, 00 zł to jest kwota jaka była w projekcie 
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zaplanowana, ale należało zrobi zmiany związane z tym, że na koniec roku 2014 zmieniono 

budżet i wykonano plan że z Comeniusa zmniejszono dochody, aby była faktycznie wykonana 

w tym roku, natomiast pieniądze które nie były wykonane wg planu założonego na 2014 rok, 

pozostały na rachunku wydzielonym, do tego zadania w związku z czym trzeba było 

zwiększy plan  w budżecie na rok 2015, przy projekcie nie było to przygotowane, ale na 

koniec grudnia już to skorygowane, z tego  względu limit zobowiązań  Comeniusa został 

ustalony na wysokości 30 312, 04 zł, został on po prostu powiększony o 13 000, 00 zł.  Jeżeli 

chodzi o zarzuty Izby względem podatków, jest pomyłka o 700, 00 zł, zarzucono również, że 

niepotrzebnie wykazywane jest w przedsięwzięciach rekultywacja wysypiska w Elżbietowie, 

było to w wydatkach bieżących, przerzucono w majątkowe Izba wyraziła się że niepotrzebnie 

jest to wykazywane w bieżących winno być tylko w majątkowych. 

Jeżeli chodzi o budżet, ustosunkowano się do zaleceń Izby, właściwie było to wskazanie,                 

co do opłaty produktowej. Wskazano także, że w uchwale budżetowej nie było zapisu 

mówiącego na temat rozchodów planowanych w budżecie, po prostu zostało to pominięte, ale 

w obecnym projekcie tez tego nie ma ponieważ gmina nie zaciąga żadnego kredytu.  

Zarzucono również, że upoważniono Wójta do zaciągania kredytów i pożyczek, było 

zaplanowana pożyczka na spłatę kredytu, który miał by zaciągnięty w 2015 roku. Kiedy był 

przygotowywany projekt były planowane dochody z innych gmin, które płacą za dzieci które 

zamieszkują na terenie innych gmin a uczęszczają do przedszkola w gminie Nowe Miasto.      

W grudniu zmieniono załącznik 5, z tego względu, że trzeba wykazać, że te dochody 

otrzymane z innych gmin na jakie wydatki będą planowane. Należało wykazać po stronie 

dochodów w paragrafach dochody otrzymane a po stronie wydatków w paragrafach  

wszystkie wydatki związane z paragrafem 231. Pod koniec listopada Izba wyjaśniła jak ten 

załącznik ma wyglądać. Czyli z paragrafu 231 zostało wszystko wyrzucone i zaplanowane 

wydatkach bieżących.   

Od 15 grudnia, czyli już po planowanym budżecie wyszło rozporządzenie, które nakazuje 

wprowadzić zmiany od 1 stycznia 2015 roku, były paragrafy związane z dostępem do usługi 

internet, paragraf 436 mówił, że są to wydatki związane z opłatami z tytułu opłat za usługi 

telekomunikacyjne ruchome, a więc świadczone sieci komórkowe, teraz to zmieniono                      

i utworzone paragraf na opłaty z tyt. usług telekomunikacyjnych i łączy on wszystkie razem. 

Jest tez sprawa zwiększenia wydatków o 30 000, 00 zł na zakup pieca dla szkoły w Klęce 

oraz zwiększenie na promocje Gminy i przeciwdziałanie Bezdomności. Jest też zwiększenie 

na  dofinansowanie do Kościołów.                                                           

 Następnie Przewodniczący podziękował pani Skarbnik za obszerne przedstawienie 

autopoprawek wprowadzonych do Wieloletniej prognozy Finansowej oraz budżetu, następnie 

dodał, że w sumie co do projektu budżety dochody wzrosną o  108 681, 00 zł. Czyli łączne 

dochody  w 2015 będą wynosiły 28 888 954, 54 zł, natomiast wydatki wzrosną o 127 603, 04 

zł  i ostatecznie zamkną się w kwocie 29 340 609, 41 zł. 

 

Ad 13) Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i wniesionymi autopoprawkami. 

 Pierwsza głos zabrał Radna Zofia Kędziora, która pytała czy kwota zaplanowana na 

przydomowe oczyszczalnie ścieków w 100 % zabezpiecza dofinansowanie                            

do wszystkich wniosków złożonych. 

  Pani Skarbnik informowała, że przy obliczeniu tej kwoty brała pod uwagę 

 wszystkie wnioski jakie zostały złożone na dofinansowanie. 

 Radny Jacek Nyczke, pytał co to była za opłata produktowa, czego to dotyczyło. 

  Pani Mnich informowała, że opłata produktowa to nic innego                                   

 jak przedsiębiorcy, tektury, papier, za co robią sprawozdania. 

 Radna Agnieszka Król informowała,, że w czasie tworzenia budżetu nie było wniosku 

parafii a w budżecie wniosek jest zawarty, chodzi o więźbę Kościoła. 
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   Pani Mnich wyjaśniała, ze sytuacja była taka, że jak Rada pamięta wniosek 

 Ksiądz składał ubiegłym roku, pierwszej połowie. Uchwałą Rady miał przyznane 

 pieniądze na  więźbę, Ksiądz starał się także o dofinansowanie ze środków unijnych, 

 dostał odmowę, w związku z czym Ksiądz nie był w stanie tego zadania wykonać. 

 Ksiądz robił taż czyszczenie Kościoła, więc złożył kolejny wniosek, wtedy zmieniono 

 dofinansowanie z remontu dachu na czyszczenie Kościoła. Wtedy Ksiądz przyniósł 

 kolejny wniosek, na więźbę, ale pracownik który dostał kolejny wniosek i myślał,                 

 że to ten wniosek który dostał na początku roku.    

 Radny Juliusz Twardowski, zwrócił się do Wójta z pytaniem czy znajda się środki                           

o zabezpieczenie, renowację wieżyczki na strażnicy OSP w Nowym Mieście. 

  Wójt informował, że należy czekać czy będzie jakieś rozdanie środków na 

 takie cele.      

 Radny Mirosław Ratajczak pytał czy znajdą się jakieś pieniądze, aby dokończyć drogę,               

ok. 300 m, chociaż ją utwardzić. 

  Wójt informował, że gmina ma spore pieniądze zabezpieczone na utrzymanie 

 dróg, na pracach remontowych, nie będzie tworzonych nowych zadań, ale te drogi 

 będą remontowane w ramach bieżących napraw.        

 Radny Marek Mroziński pytał kiedy będą wymieniane okna w świetlicy strażackiej                     

w Klęce, ponieważ może kiedyś tam dojść do tragedii. 

  Wójt informował Radnego, że  na naprawy remontowe w lokalach socjalnych 

 są przeznaczone ogromne pieniądze, np. dwa tygodnie temu doszło do awarii komina    

 i trzeba było w niego włoży wkładkę w kanał dymny i wentylacyjny  co kosztowało 

 20 000, 00 zł, od ręki było zlecenie i od ręki wykonanie, to na razie jest niewykonane, 

 gdyż w mieszkania po przedszkolu włożono masę pieniędzy ok. 30 000, 00 zł. 

  Radny Mroziński wyraził zdanie, że są to ludzie, którzy non stop coś z gminy 

 dostają, a 6 rano człowiek idzie do sklepu po bułki a tam przychodzi osoba i 12 

 butelek piwa niesie, następny dwa piwa i paczka papierosów. Są to ludzie którzy non 

 stop siedzą na garnuszku Gminy, im się non stop daje. 

  Wójt wyraził zdanie, że należałoby dzisiaj mówić o budżecie a nie                               

 o problemach społecznych gminy.  Na ostatnim posiedzeniu była dyskusja                           

 o podwyżkach i radny wyraził zdanie że tym biednym nie można dać, a za chwilę 

 przychodzi dyrektor szkoły  i mówi co ma zrobić z pracownikiem któremu przed 

 chwila dał podwyżkę, a on przychodzi do szkoły pod wpływem alkoholu. Już teraz 

 Wójt reaguje na to automatycznie, zwolnic bez skrupułów, a jak była dyskusja nad 

 wynagrodzeniem Wójta to Radny się nad tymi wszystkimi litował.          

 Na zakończenie głos zabrał pan Waldemar Tomaszewski, który informował, że na 

posiedzeniu komisji Radni dyskutowali bardzo dużo i bardzo długo, posiedzenie 

komisji trwało 3,5 godziny, właśnie nad sprawami które teraz tutaj są poruszane. 

Przewodniczący informował, że wszystkim zostały przedstawione dochody i wydatki, 

wynika że w budżecie będzie niedobór, będzie on spłacony, planuje się go pokryć 

kredytem długoterminowym, oraz spłatą pożyczki. Radny wyraził zadowolenie, że 

dużo w budżecie przeznaczono środków na inwestycje drogowe tj. 900 000,00 zł, plus 

530 tys. zł na drogę powiatową, z funduszu sołeckiego jest zaplanowane na budowę 

chodników łącznie  31 000,00, na remont chodnika w Nowym Mieście 20 000, 00 zł, 

co daje już prawie 1 500 000, 00 zł. Cieszy przede wszystkim wykonany chodnik                 

w Nowym Mieście gdyż już część wykonano i teraz będzie to kończone. Oświata                    

i pomoc społeczna zajmują największą część budżetu sięgają 18 550 000, 00 zł. 

Przewodniczący wyraził zdanie, że bardzo cieszy to, że gmina tak duże środki 

przeznacza na  inwestycje drogowe. Ponadto pan Tomaszewski wyraził zadowolenie, 

że w gminie Nowe Miasto istnieje fundusz sołecki, pocieszające jest to że on nadal 
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funkcjonuje,  w tym roku fundusz zaplanowany jest w kwocie 325 401, 00 zł, jest to -

jeżeli patrząc na wydatki budżetu- 1 % udziałów, a jeżeli biorąc oświatę i opiekę to 

stanowi 3 % udziałów. Dobrym jest to że mieszkańcy mogą decydować na co te środki 

przeznaczyć. Podczas dyskusji na wspólnym posiedzeniu komisji oprócz dróg bardzo 

mocno był poruszany temat oświetlenia. Analizując wnioski składane do budżetu to 

jest ich bardzo dużo, taki wniosek był m. in. z Boguszyna, Radna Agnieszka Król 

przedstawiła alternatywę oświetlenia – oświetlenie na tzw. baterie słoneczne, wydaje 

się to być jakaś alternatywa w stosunku do oświetlenia tradycyjnego, koszt zamyka się 

od 5 do 6 tys. zł brutto, jest to temat do podjęcia, szczególnie jak będzie planowany 

fundusz sołecki na rok przyszły. Na komisji padła też sprawa dalszego 

wodociągowania miejscowości Dębno, pan Wójt zapewniał że sprawa będzie 

załatwiona, jak zostanie załatwiona sprawa zasilania na hydroforni. . 

 Radny Juliusz Twardowski pytał czy są jakieś pieniądze na usuwanie azbestu. 

  Wójt informował, że sprawa usuwania azbestu zajmuje się powiat.    

 Radny powiatowy pan Stefan Kominek informował, że Wojewódzki Urząd Ochrony 

 Środowiska daje środki, wydział Ochrony Środowiska to realizuje, wnioski są 

 składane w Urzędzie  gminy, ale realizowane jest to przez powiat. Ale należy 

 zaznaczyć, że dofinansowanie obejmuje tylko zdjęcie i utylizacje azbestu. 

 Radny Jacek Nyczke pytał czy będzie realizowane zadanie dotyczące remontu 

piwnicy w Gminnym Ośrodku Kultury. 

  Wójt informował, że jak będzie jakieś rozdanie środków, jakieś projekty                   

to wtedy zadanie zostanie zrealizowane.   

Na sale posiedzenia dołączył radny Julian Janicki, w związku z powyższym na sali obrad 

znajduje się 14 Radnych. 

   

Ad 14) Głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta. 

 Za wniesionymi autopoprawkami opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów 

przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

 

Ad 15) Głosowanie wniosków Komisji Rady Gminy nieuwzględnionych przez Wójta                        

w autopoprawce. 

 W związku z brakiem wniosków  Komisji Rady Gminy nieuwzględnionych przez 

Wójta w autopoprawce Przewodniczący przeszedł do punktu kolejnego. 

 

Ad 16) Przyjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015-

2018. 

 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady, po 

czym w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących. 

 Uchwała Nr IV/14/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 29 stycznia 2015 

r., stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 17) Przyjęcie uchwały w sprawie budżetu na 2015 r. 

 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady, po 

czym w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących. 

 Uchwała Nr IV/15/2015 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 29 stycznia 2015 

r., stanowi załącznik do protokołu. 
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 Przewodniczący podziękował pani Skarbnik za przygotowanie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej oraz budżetu, podkreślając że jest to duża praca przygotowanie zarówno WPF-u 

jak i budżetu. 

 

Ad 18) Interpelacje Radnych. 

 Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie spłynęły i przeszedł do punktu 

kolejnego. 

 

Ad 19) Wolne głosy i wnioski. 

 Pierwszy głos zabrał pan Wójt, który informował, że doszło do zmian w ustawie 

śmieciowej, co przyniosło spore obawy dla urzędu, gdyż wspólnoty mieszkaniowe 

będą się teraz rozliczały za swoich członków, będą się one rozliczały za wszystkich. 

Celowym było ewidencjonowanie wszystkich po kolei, wspólnota z Chociczy 

prowadziła to inaczej. Od 1 lutego ma by już po nowemu, ale to co posiada gmina jest 

objęte tajemnica podatkową, ustawa ukazała się w zeszłym tygodniu. Poza tym 

wchodzi obowiązek tzw. PSZOK, gdzie każda gmina ma obowiązek odbioru odpadów 

problemowych, poremontowych, jakiś drobnych, jeżeli gmina nie ma tego u siebie to 

trzeba podpisać umowę z jakaś firmą, podnosi to koszty całego systemu śmieciowego. 

Cała odpowiedzialność spoczywa na gminie. Ponadto, jest zwiększenie na promocji, 

gdyż w tym roku przypada 25 lecie samorządu ukarze się 26 stronnicowe 

wydawnictwo, opracowanie tego co się działo, będzie wystawa zdjęć. Każda gmina 

będzie miała swoje wydanie, jako wkładka do Gazety Jarocińskiej. Jest też świeża 

sprawa dotycząca kwestii oświatowych. Czas szybko biegnie i w 2017 roku każde 

dziecko 3 letnie ma prawo a gmina ma obowiązek zapewni 5cio godzinną opiekę 

przedszkolną. Rodzic dowozi dziecko a gmina musi zrealizować swój obowiązek. W 

związku z powyższym patrzeć na siec szkół, to trzeba pomyśleć nad tymi wszystkimi 

placówkami jak je przekształcić. Szkoła ponadgimnazjalna w Nowym Mieście 

wkrótce nam  młodzież straci, gdyż odbiera nam absolwentów Jarocin. Być może 

będzie trzeba przesuną  gimnazjum z Chociczy do Nowego Miasta, będzie jedno 

gimnazjum w gminie, oczywiście będą dowozy, a Chocicza się trochę obluźni. 

Musimy robić tak aby te dzieci nam zostawały w gminie, ponieważ tworzy to też 

miejsca pracy i nie trzeba płaci za to ze dzieci z naszej gminy chodzą do szkoły do 

innych. Nie będzie się to wiązało ze zwalnianiem nauczycieli, ale ci którzy mają 

uprawnienia emerytalne powinni zwolni miejsca. Nie ma innego wyjścia, ustawa 

mówi, że do końca lutego należy podjąć uchwałę o zamiarze likwidacji, bez niej nie 

można podejmować żadnych dalszych ruchów. 

 Radna Agnieszka Król informowała, ze zgłosił się pasjonat lotnictwa, były 

mieszkaniec Nowego Miasta pan Marek Szymański z prośba o rozpropagowanie                        

i kultywowanie hołdu dla lotników którzy na początku XX wieku i przebywali na 

terenie naszej gminy. Zapewne mało kto wie, ze między Klęką a Elżbietowem było 

lotnisko, lotnicy mieszkali w pałacu w Klęce, 11 maja 1919 roku mieszkańcy Nowego 

Miasta przygotowali do tych lotników sztandar. Ten sztandar do dzisiaj jest                          

w muzeach, planuje się kultywowanie tej tradycji w maju tego roku, wspólnie                       

z Biblioteką oraz OSP w Klęce. 

 Pan Wójt informował, że miał wizytę kierownika rewiru dzielnicowych, gdyż                      

w Nowym Mieście będzie rewir, gdzie będzie 8 dzielnicowych, rusza program zakupu 

radiowozu, mogliby się oni na to załapać, ale połowa dotacji z gminy. Gmina 

musiałaby dopłaci 36 000, 00 zł, wniosek wpłynie i przy następnych zmianach będzie 

dyskusja. 

 Przewodniczący dodał, że tez go odwiedził pan kierownik, z tą samą prośbą,                       
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ale wyjaśnił też problem dalszego funkcjonowania tego posterunku. Pan Pawlak jest 

kierownikiem tego rewiru, obecnie jest 6-cioro policjantów, będzie 8-mioro. Policjanci 

obsługiwać będą naszą gminę oraz gminę Krzykosy. Krzykosy nie będą 

dofinansowywać do zakupu samochodu, ale będą dofinansowywać do utrzymania 

posterunku, policji.    

 Radny Wincenty Pawelczyk, informował, że Radny Waldemar Tomaszewski jako 

Przewodniczący Rady Nadzorczej Spółdzielni Mieszkaniowej na ostatniej sesji 

opowiedział oględnie na jakim etapie jest podłączenie gazu do bloków w Wolicy 

Nowej. Pieniądze Gminy zostały uruchomione, aby ten gaz doprowadzić, być może 

funkcjonowały by one w inny sposób, Radny pytał na jakim etapie jest teraz                          

z podłączeniem do gazociągu mieszkań. 

  Przewodniczący informował, że jest to na etapie projektu, sprawa rozchodzi się 

 o to, że kotłownie nie spełniają wymogów. Należało się zgłosić do biegłych, którzy 

 mieli wydać opinię, opinia została opracowana na początku grudnia, miała trafić do 

 Komendanta Wojewódzkiej Straży Pożarnej, który z kolei miał wydać swoja opinię, 

 opinia została wydana przez komendanta i projektant przystąpił do projektu.                         

 W miesiącu styczniu Spółdzielni przedstawił projekt i okazało się, że błędnie 

 zaprojektował, ponieważ dwa bloki miały dobrze zaprojektowane kotłownie gdzie 

 doprowadzany był gaz, a jeden miał doprowadzenie ze złej strony. Jutro jest zwołane 

 zebranie mieszkańców m. in. w tym temacie, jeżeli będzie projekt to spółdzielnia 

 wystąpi o warunki zabudowy i dalszej procedury. 

  Radny Pawelczyk wyraził zdanie, że jak ktoś się zajmuje projektowaniem 

 kotłowni i podejmuje się takiego zadania to powinien się na tym znać, coś takiego nie 

 może się zdarzyć, to nie był projektant od placu zabaw. A po co zebranie mieszkańców, 

 przecież mieszkańcy uchwałą zobowiązali zarząd do wykonania zadania, mieszkańcy 

 o czym mają teraz decydować? O tym jaki wykonawca? Za to co się wydarzyło 

 odpowiedzialne są osoby którym powierzono realizację tego zadania, a to nie są 

 skomplikowane kotłownie. To się bardzo przeciąga, a Radny zaznaczał, że pieniądze 

 na doprowadzenie gazu są publiczne, rada nic na ten temat nie wie, a to radni wyrazili 

 zgodę na wyłożenie środków publicznych na realizacje tego zadania. Rada chciała tym 

 ludziom pomóc, ale żeby tak długo to załatwiać to niedopuszczalne.  Radny radził 

 trochę większego zaangażowania ze strony zarządu, bo to nie są pieniądze spółdzielni 

 a gminy, po to były wydane aby ludziom pomóc. 

  Radny Tomaszewski informował, że projektant nie jest z łapanki, sprawa 

 zostało przedstawiona. 

  Radny Pawelczyk dodał, że w takim razie należy tego pana obciążyć kosztami, 

 bo to niedopuszczalne, a mieszkańcy zarząd rozliczą, bo inwestycja była realizowana 

 ze środków publicznych, a nie spółdzielni. 

 Radny Artur Borkowski, wyraził zdanie, że Wójt użył bardzo mocnych słów 

„likwidacja gimnazjum”, to nie jest tak, że coś ot tak się likwiduje. Są to lata budowy, 

wiele starań żeby to powstało, nie można kosztem likwidacji jednej szkoły naprawiać 

drugiej. Przypominając sobie jak były zbierane wyniki szkół, to gimnazjum                          

w Chociczy przedstawiało jedne z najlepszych wyników w wielkopolsce. Poza tym                 

z bardzo dużego regiony gminy uczniowie uczęszczają do szkoły w Chociczy, 

zdaniem radnego zamkniecie wszystkich gimnazjalistów z całej gminy w jednej 

szkole to ani to nie będzie jakość ani to nie będzie dobre. Tak duża ilość uczniów w 

jednej placówce może wpłyną na pracę nauczycieli, na poziom nauczania, równie 

dobrze można powiedzieć, że skoro zamykamy gimnazjum to można zamknąć  dwie 

podstawówki bo mamy wielkie zaplecze w Nowym Mieście. Poza tym Radny pytał 

czy to w ogóle było przedyskutowane z Dyrektorami, jak Dyrekcja się na to opowiada, 
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jak ten temat przyjęły osoby najbardziej zainteresowane.   

  Wójt informował Radnego, że tu nic nie jest robione na siłę, na razie jest 

 ruszony temat, pewna propozycja, nie będą podejmowane żadne kroki wbrew 

 komukolwiek. Wstępna rozmowa już była prowadzona z Dyrektorami, są to rozmowy 

 merytoryczne. A mówienie, że polikwidujmy coś, to demagogia. Nic nie będzie 

 likwidowane, ma to na celu wykorzystanie najlepszej bazy oświatowej, w innych 

 gminach istnieje jedno gimnazjum i da się. Z dwunastu istniejących oddziałów można 

 zrobić dziewięć, bo te obecne są tak małe. Może nic z tego nie wyjdzie, ale jest to 

 najrozsądniejsze rozwiązanie. Nie można doprowadzić, że w Nowym Mieście będzie 

 pusta szkoła z taką halą sportową, po tak wysokich nakładach. My nie mówimy                      

 o likwidacji, to się tak nazywa, najpierw trzeba podjąć uchwałę o likwidacji aby móc 

 przenieść gimnazjum do Nowego Miasta i tak nakazuje ustawa, to nie jest wymysł. 

 Należy też dodać, że szkoła ponadgimnazjalna nie daje oszałamiających wyników, 

 ona jest i dobrze, ale każdy woli jechać do Jarocina, tutaj jest coraz mniej chętnych, 

 nikt na to nie ma wpływu. 

 Radny informował, że zgadza się z Wójtem, ale równie dobrze można powiedzieć,              

 że niepotrzebnie wybudowano dwie szkoły, bo nie trzeba być socjologiem aby móc 

 ocenić, ze taka szkołę nie miała racji bytu, być może to były złe decyzje. Poza tym 

 radny dodał, że nie zna 8 tysięcznej gminy w której byłyby szkoły ponadgimnazjalne. 

 Radny dodał, że były możliwości, były osoby które były orędownikami tego pomysłu                             

 i powstały i nikt nie mówi, że to jest złe, ale rozwijanie tematu, ze do końca lutego 

 trzeba podjąć uchwałę to bardzo dziwi, bo miesiąc to mało czasu aby podjąć decyzje, 

 która będzie rzutowała na długie lata. 

  Wójt informował Radnego, że to nie jego wymysł, a ustawodawcy i Radny 

 powinien tą ustawę znać, jako Przewodniczącemu Komisji Oświaty i to już 5 rok 

 wypadałoby znać. 

  Radny wyraził zdanie, że rzeczywiście ustawy nie zna, ale nie życzy sobie, aby 

 Radni sobie ironizowali i nie robili sobie z Radnego pośmiewiska. Radny pytał, czy 

 ten temat został przedyskutowany z Dyrektorami placówek. 

  Wójt informował Radnego, że uważa iż jeżeli ma nastąpi jakaś zmiana w  

 Gminie to pierwsza rozmowa powinna się odbyć z Radnymi, forum rady jest 

 najodpowiedniejsze na tego typu dyskusje i omówienia. To jest pewien pomysł i na to 

 jest czas, nic nie będzie likwidowane, będą wprowadzone zmiany, bo niestety nikt nie 

 ma wpływu na to że jest coraz mniej młodzieży, bo młodzież ma teraz wybór. 

  Pani Gabriela Kosmala, Sekretarz Gminy informowała, że jak było tworzone 

 gimnazjum w Chociczy to rozbudowywano szkołę podstawową, potem weszła 

 reforma i budowano ściany odgradzające gimnazjum od podstawówki. Oddziałów 

 było 9. Dziewięć w Nowym Mieście i dziewięć w Chociczy, dzisiaj jest sześć i sześć, 

 w Nowym Mieście są klasy 30 osobowe, a w Chociczy 18 i 20 osobowe. Zgodnie                   

 z uchwałą po połączeniu powinno być 9 oddziałów z 30 osobowymi klasami. 

 Demografia jest malejąca, wiadomym było ze kiedyś to gminę czeka, nie wiadomym 

 było tylko to ze aż tak szybko i drastycznie. 200 dzieci w Gimnazjum w Nowym 

 Mieście i 140 w Chociczy , a podstawówka chodzi na druga zmianę, tak być nie 

 powinno. Klasa 4  i 5 została by przesunięta do szkoły i jeszcze znalazłoby się miejsce 

 na przedszkole. 

  Przewodniczący Rady wyraził zdanie, że zgodzi się z Radnym Borkowskim, 

 który walczy o swoje jako Radny reprezentujący region Chociczy. Radny dodał, że też 

 go bolało jako rodzica kiedy trzeba było przenieś gimnazjum do Nowego Miasta 

 podczas gdy 8 klas chodził syn do Klęki. Nie jest to decyzja że już się likwiduje, rada 

 musi postępować z tym co nakazuje ustawodawca, najpierw trzeba podjąć uchwałę                   
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 o likwidacji aby móc działać dalej. 

  Radny Artur Borkowski informował, że rzeczywiście zareagował zbyt ostro, 

 ale odniósł się do pierwszej wypowiedzi Wójta jak zostało to wyjaśnione to faktycznie 

 od tego jest komisja i sesja, aby to przedyskutować, na następny raz Radny będzie 

 przygotowany. 

  Radny Wincenty Pawelczyk dodał, że rozbudowa szkoły w Nowym Miście 

 była oczkiem w głowie pana Jędrzaka, w 2002 roku padło pytanie na posiedzeniu 

 Zarządu co będzie się robiło, czy tworzy szkołę ponadgimnazjalną w Nowym Mieście 

 czy nie, Radny Pawelczyk był za, bo nie należało tego odpuszczać i oddawać komuś 

 innemu. 

  Radny Juliusz Twardowski informował, że jak jego dzieci chodziły do 

 gimnazjum to klasy były 30-33 osobowe, w tej chwili są dwie i nie maja nawet 30 

 osób. Młodzieży ubywa, i należy tutaj podjąć twardą ekonomię, a pewien próg 

 edukacji kosztuje. A jeżeli chodzi o wyniki o których mówił Radny Borkowski, 

 należy  zaznaczyć, że w mniejszych klasach łatwiej się pracuje. Należy podjąć decyzje 

 w sposób spokojny, bez wybuchu emocji, bo tu się liczy dobro dzieci, 

 mieszkańców i nauczycieli. 

  Radny Jarosław Stawicki wyraził zdanie, że młodzież na pewno będzie  ze wsi 

 i tak uciekała  do Jarocina, dopóki będzie dojazd, autobus, to będą uciekali. 

  Radna Agnieszka Król informowała, że w pierwszym momencie, jak Wójt 

 zaczął mówić, to też miała złe myśli, ale jakby przemyśleć głębiej intencje to z którym 

 by Dyrektorem nie rozmawiać wszędzie jest brak miejsca w przedszkolach, gmina nie 

 ma tylu pieniędzy i czasu aby wszędzie budować przedszkola. Lepiej jest uwolnić 

 pomieszczenia które są w zasobach gminy, gdyż zdaniem radnej gimnazjalista sobie     

 z tymi dojazdami poradzi bardziej niż ten maluszek. 

  Radna Zofia Kędziora informowała, że przeżyła likwidację przedszkola                     

 w Boguszynie, Radna składała wniosek o rok przedłużenia tego przedszkola, Wójt 

 wyraził na to zgodę, by może dzisiaj to przedszkole by się przydało. Radna dodała,                 

 że doczekamy czasów kiedy szkoła ponadgimnazjalna umrze śmiercią naturalną, gdyż 

 ostatnio Radna rozmawiała z Dyrektorem szkoły w Ostrawie, który też ma problem            

  z chętnymi. 

  Wójt informował, że gmina posiada dużo fajnych obiektów, być może coś się 

 stworzy, teraz dojeżdża katering, można dostosować pomieszczenia, jest dużo 

 rozwiązań. 

 Radna Zofia Kędziora prosiła aby na kolejne posiedzenie komisji lub sesji przyszedł 

przedstawiciel który zajmuje się montażem lamp na baterie słoneczne. Ponieważ 

Radna rozmawiała z innym wykonawcą który twierdzi, że koszt takich lamp to 12-13 

tys. zł. 

 Ponadto radna pytała co ma zrobić z tymi plakatami odnośnie wyborów do Izb 

Rolniczych. 

  Radny Powiatowy pan Stefan Kominek informował, że ustawa nakazuje, aby 

 co 4 lata przeprowadzić wybory, stąd prośba o rozpragowanie tych plakatów, będą 

 szkolenia z KRUS-u i doradztwa rolniczego.   

  Wójt informował, że można to powiązać z roznoszonymi nakazami. 

 Przewodniczący informował, że też robił rozeznanie odnośnie tych lamp i otrzymał 

informację, że koszt lampy od 6 tys. zł netto do 8 tys. zł netto z hybrydą, plus montaż, 

gwarancja dwa lata, i trwałość do 10 lat. Jedna taka stoi u pana Kaźmierczaka na ulicy 

Pszenicznej, poleca się  moc 35W. 

 Radna Zofia Kędziora pytał co się stało z energetyką, że zgłasza się i odsyłają do 

Urzędu. 
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  Wójt informował, że teraz każda awarie należy zgłaszać do Urzędu i jest firma 

 która  takie zgłoszenia realizuje. Firmę przejęła ENEOS Spółka i ona zawiera umowę 

 z Gmina i drogą mailową awaria jest zgłaszana. 

 Radna Zofia Kędziora pytała czy będą klejone dziury w asfaltach, gdyż na 

Kasztanowej na wysokości państwa Marciniaków jest coraz większa, a także między 

Słoneczną a  Śremską. 

  Wójt informował, że jak tylko będą warunki to będzie się działało.   

 Radne Marek Mroziński prosił o przestawienie lamp na słupach, ponieważ za późno 

się włączają i za późno gasną, a już jest widno.  

 Sołtys wsi Dębno, prosiła o utwardzenie drogi dojazdowej do posesji nr 12 i 13.  

 Radny Julian Janicki prosił o wyrównanie drogi przy bruku, przy wjeździe do 

Boguszynka.  

 Radny Leszek Zacharyasz informował, że po ostatnich pytaniach na sesji dotyczących 

odbioru zużytych opon, Radny zrobił rozeznanie i tak: firma Fiedler z Nowego Miasta 

odbiera wszystkie opony samochodowe, oraz opony od busów 15”-18” , natomiast 

firma Kamil ATB Śrem odbiera opony do wielkości 130 cm za darmo. Firma ATB 

dojeżdża nawet do domu i odbiera opony osobiście. Natomiast opony powyżej 130 cm 

obiera firma ze Śremu Recykling tylko, że te opony trzeba zapłacić 450,00 zł + Vat. 

 Przewodniczący Rady informował, że od 1 lutego wchodzi nowelizacja ustawy                       

o gospodarce odpadami, jest gro artykułów prasowych i w jednym ukazała się 

informacja, że Ministerstwo stoi na stanowisku, że uchwały o opłatach tracą ważność 

z dniem 1 lutego, zdania prawników są na ten temat różne, jest też wzmianka                        

o zwolnieniach od opłat i dopłat, w naszej uchwale nie ma takiego zapisu, ale 

znowelizowana uchwała to dopuszcza.   

 Wójt informował, że system musi się bilansować, wiec niedopuszczalnym jest 

aby coś takiego wprowadzać.  

 Przewodniczący informował, że należałoby się zastanowić czy nie skorzystać      

z tego w przypadku osób korzystających w pomocy społecznej.  

 Wójt informował, że jest grupa ludzi która nie płaci za nic, ale w gospodarce 

śmieciowej jest ok. 50 osób, które ma zaległości. 

 Ponadto Przewodniczący pytał czy zostaną zamieszczone tablice na 

przystankach na ul Jarocińskiej. 

 Wójt informował, ze punkty zostały objechane, spisane i wkrótce pojawią               

się tablice.   

 Na zakończenie Przewodniczący informował, że jest propozycja aby w tym 

roku też odbyły się turnieje w warcaby i tenisa stołowego. Organizatorem turnieju              

w tenisa stołowego ze strony rady jest Radna Zofia Kędziora. Turniej w tenisa 

odbędzie się dnia 15 marca (niedziela) w szkole w Boguszynie o godz. 9
00

. Zapisy 

młodzieży do lat 18 od godz. 8
00

 do 9
00

, młodzież powyżej 18 lat zapisy od 11
00

                 

do 12
00

. Turniej w warcaby odbędzie się 12 kwietnia (niedziela) o godz. 14
00

                          

w GOK-u.  

                                         

Ad 20) Zamknięcie sesji. 

 O godzinie 18
45

 Przewodniczący zamknął IV Sesję Rady Gminy. 

 

 

Protokołowała         Zatwierdził 

Podinspektor ds. Rady Gminy          Przewodniczący Rady 

Julita Ciarcińska-Wachowiak                /-/ Waldemar Tomaszewski 


